
 Warszawa, 14 października 2024 r. 

 Komisja Rewizyjna 

 Samorządu Doktorantów 

 Szanowni Członkowie i Szanowne Członkinie Komisji Rewizyjnej, 

 na  podstawie  §  20  Regulaminu  Samorządu  Doktorantów  Uniwersytetu  Warszawskiego 

 w imieniu  Zarządu  Samorządu  Doktorantów/-ek  Uniwersytetu  Warszawskiego 

 chciałbym  przedstawić  sprawozdanie  z  działalności  Zarządu  z  okresu  od  rozpoczęcia 

 kadencji do dnia złożenia niniejszego sprawozdania. 

 Jako  Zarząd  Samorządu  Doktorantów/-ek  UW  byliśmy  aktywni,  reprezentując 

 doktorantów  i  doktorantki  przed  organami  Uniwersytetu  Warszawskiego  oraz  poza  nim. 

 Naszą  kadencję  rozpoczęliśmy  od  przygotowań  dużej  debaty  z  kandydatami 

 na Rektora  Uniwersytetu  Warszawskiego.  Debata  ta  była  poprzedzona 

 przygotowaniami,  indywidualnymi  spotkaniami  przedstawicieli  i  przedstawicielek 

 Zarządu  z  kandydatami,  naszym  aktywnym  uczestnictwem  w  debacie  ogólnej 

 oraz senackiej,  a  także  konsultacjami  ze  społecznością  doktorantów  i  doktorantek 

 na Uniwersytecie  Warszawskim,  w  tym  z  elektorami  i  elektorkami  doktoranckimi. 

 To właśnie  podczas  tego  wydarzenia,  w  wyniku  starannie  dobranych  pytań,  padły 

 kluczowe  dla  doktorantów  i  doktorantek  zapowiedzi  –  podwyżek  stypendiów 

 oraz ogólnej  poprawy  warunków  socjalnych  na  uczelni.  Rektor  UW 

 prof. dr hab. Alojzy  Nowak  dotrzymał  danej  wtedy  obietnicy  podwyżki  stypendium 

 doktoranckiego do wysokości wynagrodzenia minimalnego. 



 Jako  Zarząd  Samorządu  Doktorantów/-ek  przyczyniliśmy  się  również 

 do korzystnych  dla  doktorantów  i  doktorantek  zmian  w  Regulaminie  Domu 

 Studenta.  W  pierwszej  wersji  Regulamin  ten  zawierał  szereg  wad,  w  tym  nierówne 

 traktowanie  osób  kształcących  się  w  Szkołach  Doktorskich  oraz  studentów  i  studentek. 

 Ponadto  skupiał  się  on  w  dużej  mierze  na  kryteriach  innych  niż  dochodowe 

 w przyznawaniu  miejsca  w  akademikach,  zapewniał  bardzo  krótki  czas  na  spłatę 

 ewentualnego  zadłużenia,  jedynie  3  dni  na  wyprowadzkę,  a  przy  tym  nie  zapewniał 

 konieczności  sporządzenia  protokołu  z  inspekcji.  W  efekcie  naszych  opinii 

 oraz prowadzonych  rozmów  zmieniono  kryteria  kwalifikowania  do  pierwszej  tury, 

 wprowadzono  obowiązek  protokołu  z  inspekcji,  wydłużono  minimalny  okres  spłaty 

 zaległości  w  opłatach  z  7  dni  na  1  miesiąc  oraz  wydłużono  okres  na  wyprowadzkę 

 przy utracie  miejsca  w  akademiku  z  powodu  utraty  statusu  studenta/doktoranta  z  3  dni 

 do 14 dni. 

 Zarząd  Samorządu  Doktorantów  był  także  aktywny  w  sprawach  niedających  się 

 przewidzieć,  takich  jak  protesty  na  Kampusie  Głównym  Uniwersytetu  Warszawskiego 

 oraz  interwencja  policji  na  nim.  Sporządziliśmy  szeroko  popierane  oświadczenie, 

 w którym  skrytykowaliśmy  działania  władz  UW  w  zakresie  wezwania  policji  na  Kampus 

 Główny.  Następnie  –  w  czasie  przedłużającego  się  okresu  zamknięcia  bram  Kampusu 

 po protestach –  skierowaliśmy  do  Rektora  UW  pytania  dotyczące 

 m.in. przeszkolenia  Straży  Uniwersyteckiej,  tak  aby  w  przyszłości  zapobiec 

 konieczności  wzywania  na  Kampus  policji.  Wierzymy,  że  to  między  innymi  nasze 

 działania  doprowadziły  do  ponownego  otwarcia  bram  wraz  z  początkiem  roku 

 akademickiego 2024/2025. 

 Ponadto  podjęliśmy  działania  w  kierunku  włączenia  doktorantów  i  doktorantek 

 spoza Polski  do  funkcjonowania  Samorządu  Doktorantów/-ek.  Zorganizowaliśmy 

 w pełni  anglojęzyczne  spotkanie  integracyjne  dla  tych  osób, 



 podczas którego zostało  także  przeprowadzone  szkolenie  z  zakresu  działalności 

 samorządowej.  O  interesy  doktorantów  i  doktorantek  spoza  Polski  dbali  również 

 powołani  przez  Zarząd  pełnomocnicy,  którzy  spotykali  się  z  władzami  Uniwersytetu 

 Warszawskiego. 

 Nasze  wielokrotne  spotkania  z  Rektorem  UW  oraz  prowadzone  wtedy  negocjacje 

 zaowocowały  z  kolei  decyzją  o  powołaniu  długo  wyczekiwanego  prorektora 

 do spraw  doktoranckich.  Jako  Zarząd  zorganizowaliśmy  następnie  spotkanie 

 z kandydatem  na  to  stanowisko.  Tym  samym  przyczyniliśmy  się  do  trwałego  dodania 

 reprezentacji  doktorantów  i  doktorantek  do  władz  rektorskich.  Obecnie  jesteśmy 

 w stałym  kontakcie  z  prorektorem,  działając  wspólnie  na  rzecz  doktorantów 

 i doktorantek. 

 Te  działania  doprowadziły  z  kolei  do  utworzenia  jedynego  w  Polsce  funduszu 

 na stypendia  dla  osób  przedłużających  kształcenie  w  Szkołach  Doktorskich 

 finansowanego  ze  środków  uczelnianych.  Środki  te  pozwolą  doktorantom 

 i doktorantkom,  którzy  nie  ukończyli  rozprawy  w  terminie  z  powodu  przyczyn 

 obiektywnych,  na  bardziej  komfortowe  warunki  prac  końcowych  nad  rozprawą. 

 Jednocześnie,  również  współpracując  przy  tym  z  prorektorem,  doprowadziliśmy 

 do  zwiększenia  całościowego  budżetu  na  funkcjonujący  już  wcześniej  dodatek 

 stypendialny  o  ponad  35%  względem  propozycji  wyjściowej.  Wreszcie 

 też, przygotowaliśmy  spotkanie  szkoleniowe  dotyczące  składania  wniosków 

 o przyznanie stypendium na przedłużeniu. 

 Poza  wymienionymi  wyżej  działaniami  prowadziliśmy  również  szereg  aktywności 

 w sprawach  indywidualnych  i  zbiorowych,  w  tym  m.in.  reprezentowaliśmy  doktorantów 

 i  doktorantki  na  spotkaniu  z  Zastępcą  Wojewody  Mazowieckiego,  apelując  o  zajęcie  się 

 tematem  legalizacji  pobytu  doktorantów/-ek  spoza  Polski,  a  także  uczestniczyliśmy 



 w pogrzebie  i  konferencji  poświęconej  zmarłej  tragicznie  doktorantce.  Trudno  wymienić 

 wszystkie  indywidualne  sprawy,  z  którymi  zgłaszali  się do  nas  doktoranci  i  doktorantki, 

 a  w  których  podejmowaliśmy  interwencje  u  organów  Uniwersytetu  lub  służyliśmy 

 wsparciem,  radą czy  rozmową.  Opiniowaliśmy  także  wiele  zmian  wprowadzanych 

 na Uniwersytecie, w tym takich dotyczących stypendiów w ramach IDUB. 

 Nie  sposób  nie  wspomnieć  natomiast  o  kluczowej  decyzji  budżetowej  oraz  misji, 

 którą zdecydował  się  realizować  Zarząd  Samorządu  Doktorantów/-ek  w  czasie  swojej 

 kadencji.  Dostosowaliśmy  priorytety  budżetowe,  aby  skoncentrować  większą  część 

 środków  na  wspieraniu  działalności  naukowej  doktorantów  i  doktorantek, 

 odpowiadając  w  ten  sposób  na  kluczowe  potrzeby  ich  rozwoju.  W  rezultacie 

 zredukowaliśmy  finansowanie  innych  aktywności,  które  –  choć  także  istotne  – 

 w mniejszym stopniu odpowiadały tym potrzebom. 

 Jesteśmy  dumni,  że  tyle  udało  się  osiągnąć,  ale  rozumiemy  też,  że  wiele  jest  jeszcze 

 do zrobienia.  Wciąż  pracujemy  nad  badaniem  sytuacji  materialnej  doktorantów 

 i doktorantek.  Z  powodu  przyczyn  obiektywnych  (problemu  z  licencją  platformy 

 Qualtrics  oraz  drapieżnej  polityki  firmy)  nasze  badanie  zostało  opóźnione  względem 

 planowanej  wcześniej  daty  realizacji.  Dzięki  wsparciu  jednej  z  jednostek 

 uniwersyteckich  udało  się  już  jednak  problem  ten  rozwiązać,  a  badanie  zostanie  wkrótce 

 zrealizowane.  Rozumiemy  też,  że  sytuacja  materialna  doktorantów  i  doktorantek  nadal 

 pozostawia  wiele  do  życzenia,  ale  wierzymy,  że  osiągnięte  przez  nas  cele  stanowią krok 

 w  dobrą  stronę,  a  szczegółowe  badanie  tej  sytuacji  pozwoli  na  lepsze  pole  negocjacyjne 

 Zarządom  przyszłych  kadencji.  Szczególnie  istotna  wydaje  się  sytuacja  doktorantów/-ek 

 na II przedłużeniu (na 6. roku). 

 Na  koniec  chcielibyśmy  podziękować  Paulinie  Dudzińskiej,  która  niedawno  złożyła 

 rezygnację  z  członkostwa  w  Zarządzie,  a  która  również  jest  częścią powyższych  osiągnięć. 



 Jesteśmy  wdzięczni  także  wszystkim  innym  osobom,  które  uczyniły  naszą  pracę 

 łatwiejszą:  zaangażowanym  doktorantom  i  doktorantkom,  Radzie  Samorządu 

 Doktorantów,  jej  Sekretarzyni  Marii  Miruckiej,  elektorom  i  elektorkom  doktoranckim, 

 Przewodniczącym  Rad  Doktorantów  Szkół  Doktorskich,  działaczom  i  działaczkom 

 Inicjatywy  Doktoranckiej  oraz  kolegom  i  koleżankom  z  poprzednich  kadencji  Zarządu, 

 którzy dzielili się z nami swoją wiedzą. 

 Z wyrazami szacunku 

 Dominik Puchała 

 Przewodniczący Samorządu Doktorantów/-ek UW 

 w imieniu Zarządu Samorządu Doktorantów/-ek UW 

 Załączniki: 

 – Protokoły z posiedzeń Zarządu; 

 – Protokoły z głosowań obiegowych; 

 – Spis uchwał i uchwały; 

 – Lista dofinansowań i podsumowanie dofinansowań; 

 – Preliminarz budżetu zaprezentowany Radzie; 

 – Sprawozdanie z SAP dotyczące dysponowania środkami finansowymi przeznaczonymi 

 na działalność Samorządu 


